
Rada ÚMČ Brno-Líšeň

Zápis z jednání Komise dopravy RMČ 
č. 4/2024

ze dne 22. dubna 2024

Přítomní členové:
Pavel Mokrý, Matěj Chrněla, Miroslav Sosík, Miloš Knor,
Adam Kučerovský, Roman Freimuth, Ladislav Barták, Markéta Pálenská

Hosté:
Jan Skotal -  I. místostarosta ÚMČ Brno-Líšeň
Ivan Kůs -  pozemní komunikace ÚMČ Brno-Líšeň

Program:
-  zahájení Komise dopravy
-  projednání bodů předložených členy Komise dopravy a ÚMČ Brno-Líšeň
-  diskuze a různé

Předseda Komise dopravy RMC Brno-Líšeň konstatuje, že v 17.30 hodin je přítomno 8 členů komise, taje  
tedy usnášeníschopná a její jednám může začít.

Úvod dubnového jednání Komise dopravy RMČ patřil projednání podnětu od líšeňského 
občana z Poledníkový ulice, který si stěžuje na vyvýšený chodník před svým domem. „Mám 
před barákem vyvýšený chodník (2 obrubníky na sobě), takže výškový rozdíl mezi vozovkou a 
chodníkem je  cca 0,5 m. Toto překonat je v mém věku už problém, a proto bych chtěl na chodník 
umístit madlo, abych se měl při sestupu čeho přidržet. Prakticky jde o to, abych mohl do 
chodníku zatlouct kovovou tyč cca 1 m vysokou, která by účel splnila. Tyč by byla u obrubníku, 
ale to vzhledem ke zvýšenému chodníku nemůže autům vadit,“ napsal občan. Na výše 
uvedeném místě byl i II. místostarosta Jan Skotal, předeseda Komise dopravy RMČ Pavel 
Mokrý s občanem též promluví. Nápad s tyčí či madlem totiž není nejbezpečnější.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Předseda Komise dopravy RMČ informoval členy komise o tom, že se v posledních týdnech 
zaměřili strážníci na vraky hyzdící Líšeň. V dubnu nechali odtáhnout čtyři vraky, v dalších 
týdnech budou v práci pokračovat, takže se výsledky brzy projeví ve statistice.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Ivan Kůs z ÚMČ Brno-Líšeň předložil Komisi dopravy RMČ data z radaru v Holzově ulici. Z 
množství dat jednoznačně vyplývá, že drtivá většina řidičů projíždějících vozidel dodržuje 
rychlost do 50 km/hod, a to dokonce i v nočních hodinách. Radar je umístěn poblíž značky s 
rychlostním omezením 40 km/hod (v době od 6.00 -  18.00), takže má na řidiče psychologický 
vliv. Ze statistiky rovněž vyplývá, že Holzovou ulicí projede denně velké množství aut. Ve 
všední dny cca 3.500, o víkendu kolem dvou tisíc.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Na Komisi dopravy RMČ Brno-Líšeň, se rovněž obrátila obyvatelka Zahradní ulice, jež čelí 
hartusení popelářů, kteří se nemohou kvůli nešťasně zaparkovaným autům dostat popelářským



vozem k nádobám na odpad. Žena žádný automobil nevlastní, ale popeláři zvoní právě na ní. 
Problém by tedy mohlo vyřešit vodorovné dopravní značení.

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň, 
aby v Zahradní ulici před domem č. 46 bylo namalováno VDZ 

-  žlutá klikatá čára -  z důvodu přístupnosti infrastruktury 
PRO: 7 

PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 1

Ze ZŠ Novolíšeňská přišel na Komisi dopravy RMČ podnět od jedné maminky, kterým se 
zabývala rovněž I. místostarostka Líšně Alena Stejskalová. Jde o řešení dopravní situace v ulici 
Rašelinová, kde chybí přechod pro bezpečné přecházení dětí přes ulici do školy. „Ráno mezi 
7.30 a 8.00 je  silnice velmi frekventovaná -  děti přechází v místě, kde je snížený práh chodníku 
a bílé vyznačené plochy, avšak samotný přechod na silnici chybí,“ uvedla Stejskalová s tím, že 
jde o místo mezi ZŠ a MŠ Akademia a RD v Rašelinové 7a.

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
požádat správce komunikace o zřízení přechodu pro chodce v Rašelinové ulici 

u místa pro přecházení.
PRO: 7 

PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 1

V souvislosti s tématem bezpečnosti u líšeňských základních a mateřských škol přijala Komise 
dopravy RMČ ještě doplňující usnesení, které se týká dalších prvků, jež by vedly ke zklidnění 
dopravy:

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
požádat správce komunikace o VDZ „POZOR DĚTI“ před ZŠ Holzova 

a na náměstí Karla IV. v obou směrech jízdy.
PRO: 8 

PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 0

Adam Kučerovský vznesl dotaz, jak to vypadá s rozšiřováním tzv. „modrých zón“ na území 
Líšně. Podle dostupných informací se o modrých zónách v Líšni zatím nejedná.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Markéta Pálenská upozornila na fakt, že před MŠ Šimáčkova není přechod pro chodce. Ivan 
Kůs z ÚMČ Brno-Líšeň uvedl, že kvůli rozhledovým podmínkám nelze přechod zřídit.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

V čase 19.00 hodin ukončil předseda Komise dopravy RMC březnovou schůzi s tím, že se další jednání uskuteční 
v pondělí 20. května 2024 od 17.45 hodin.

Zapsal Pavel Mokrý 
Ověřil Ladislav Barták


